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 PÄEVAKORD:  

1. Lasteaia kinnitatud eelarve 2023. aastaks 
2. Muud teemad 

Liivi Lindemann: Enne esimese päevakorrapunkti ette võtmist sooviks tänada Saskia ja Jasperi isa, 
kes tuli meile vastu ja valmistas lasteaiale 3 mudakööki. Need jõudsid sel nädalal lasteaeda ja said ka 
paika pandud. Heategevusliku laadaga kogutud rahade eest ostes oleks saanud 1,5 kööki, aga nüüd 
on meil on neid 3. Suured tänud! Suur tänu ka kõigile laadal osalenud lastevanematele. 

Päevakorrapunkt nr 1 - Lasteaia kinnitatud eelarve 2023. aastaks 

Liivi Lindemann:  Vallavolikogu võttis eelmisel nädalal vastu 2023. aasta eelarve. Lasteaia eelarve 
on küll kasin, aga me peame hakkama saama. Eelarve projekti tutvustasin sügisesel hoolekogu 
koosolekul, kus ka detailsemalt eelarveread lahti sai räägitud. Võrreldes sügisega on mõningad 
korrektuurid tehtud, kuid kohustuslikud lepingulised teenused (ventilatsioon, piksekaitse, 
jäätmekäitlus, akende pesu jne) peame ostma, samuti õppevahendeid ja esmaabikoolitust. Viimasega 
seoses on 11. aprillil lasteaed suletud, et kõik õpetajad ja töötajad saaksid koolitusel osaleda. IT- real 
on ELIISi kuumakse võrreldes sügisega tõusnud.  

Etta Sakkis: Ma tean, et osad lasteaiad on Stuudiumi peal. Kas see programm on mõttekam? 

Gerda Ivaškevitš: See ei ole üldse hea programm. Sinna saab näiteks panna ainult 5 pilti korraga ja 
üldse oluliselt keerulisem. 

Liivi Lindemann: Ega see programm ka odavam ole. Praegu arendatakse ELIISi koostööd e-
kooliga, et näiteks läheb koolivalmiduskaart otse e-kooli edasi. 

Investeeringute alla on lisatud 6000 eurot – on teise korruse rühmaruumide projekteerimise raha. 
Selgub, kas üldse on võimalik teha veel ühe rühma ruumid.  

Kaie Toobal: Peale eelmist koosolekut võtsin ühendust lasteaia projekteerinud firmaga ja nad olid 
väga huvitatud selle projekti jätkamisest. Nad ehitavad praegu ka lasteaedu, et nad on väga hästi 
kursis nõuetega lasteaiale. Mulle öeldi nii, et mõistlik oleks saada majandusosakonna ja päästeameti 
esindajaga majas kokku ja vaadata need asjad üle. Mina andsin selle asja majandusosakonnale üle ja 
hetkel ei ole mul infot, et kuidas nad selle asjaga edasi liiguvad.  



Liivi Lindemann: Nii nagu Jaanus Rahula ütles, et 6000 eurot tuleb ja siin ta meil eelarves on. 
Kindlasti selle teemaga tegeletakse. 

Kaie Toobal: Eks projekteerija ütles hinna, et mis see projekt võiks maksma minna. Mul on hea 
meel, et see asi hakkas liikuma. 

Liivi Lindemann: Mulle ka meeldiks, et saaks lõpuks juba teada, kas ja kuidas saame edasi minna. 
Selge on see, et ruumi on meil juurde vaja. Ja endiselt olen ma seda meelt, et laste arv rühmades ei 
tohi suureneda. Tänane seis näitab seda, kui oluline on, et kasvukeskkond oleks turvaline ja 
mikrokliima hea. 

Kaie Toobal: Mina arvan, peab pidaja poole pidevalt ajama seda suunda, et vaja on rühmaõppe ja 
üks-ühele õpperuume. Lastele vajamineva tugede hulk kogu aeg laieneb ja suureneb. Igal juhul on 
neid ruume vaja. Ja hetkel on ka lasteaia järjekord kõikides lasteaedades, isegi nendes millele said 
rühmad juurde tehtud. 

Liivi Lindemann: Kuna raha on eraldatud, siis peab sellega tegelema. Ootame siis meie jaoks 
positiivset käiku. 

Kaie Toobal: Projekteerija teeb selle koos mahtudega, et siis on vallale näha täpselt, et palju see 
vallale maksma läheb. Kas on odavam ringi ehitada või laiendada. 

Liivi Lindemann: Kas keegi soovib midagi küsida?  

Kaie Toobal: Lisaks veel, et vald sidus lasteaiaõpetajate töötasu õpetajate omaga. Vahendid tulevad 
valla eelarvest.  

Liivi Lindemann: See on igatahes väga positiivne.  

Kaie Toobal: Teiste töötajate palka sel aastal kahjuks tõsta ei saanud. 

 

Päevakorrapunkt nr 2 – Muud teemad 

Liivi Lindemann: Oleme asenduslasteaed teistele valla lasteaedadele. Meie puhkame 19. juunist 
kuni 18. juulini. Praegu on meile laekunud 20 avaldust teistest lasteaedadest, enamus Suure-Jaanist ja 
osad Tääksist. Suvel töötab meil 2 rühma: Potsataja ja Sipsiku oma. Potsatajatesse on avaldanud 
soovi 16 last koos meie lastega ja Sipsiku rühma 29 last. Eelmiste aastate kogemuste põhjal on näha, 
et vanemad panevad lapsed kirja, aga tegelikult nii palju lapsi kohale ei tule. Soovin, et meie töötajad 
saaksid oma puhkuse kätte nii nagu nad on soovinud. Nagu olen ka varem öelnud, et lastega töötavad 
inimesed peavad saama järjest puhata. Rohkem me avaldusi vastu võtta ei saa, sest nüüd on kõik täis 
ja ülegi. 

Kaie Toobal: Siis võiks kodulehele teate välja panna. 

Liivi Lindemann: Meil on tegelikult tähtaeg üleval, aga muidugi võib selle teate sinna panna. 
Paneme teate üles. 

Gerda Ivaškevitš: Kas meie lapsevanemad märgivad ainult ELIISi? Meie omad ei pea mingit 
avaldust tegema? 



Liivi Lindemann: Jah, ei pea. Ainult ELIISi, meil on sealt hea näha. 

11. aprill on esmaabikoolitus. 

13. aprill on Viljandisse teatrisse minek. 

18. aprill on kevadpidu. Selle kohta paneme kuulutuse üles. 

21. aprill tuleb Pildikompanii lapsi pildistama. 

25. aprillil on Suure-Jaanis liikumispidu. 

25. mail on lõpupidu. 

Oleme Tartu Ülikooli lepinguline praktikabaas. Ja meil on praegu 3 praktikanti, kellest üks on 
logopeedi juures. Kas on küsimusi? 

Gerda Ivaškevitš:  Meie lastevanemate poolt tuli ettepanek kehtestada uuest õppeaastast rühmaraha, 
mida õpetajad saaksid oma äranägemise järgi kasutada. Nad tegid ettepaneku 5-10 eurot õppeaasta 
peale, mina muidugi pooldaks seda 10 eurot. Vallalt tuleb raha ikkagi vähe. Näiteks lastele kasvõi 
kokandusring, et nad saaksid osta vahendeid. Või näiteks vihikuid, pliiatseid ja muud, et õpetajad 
saaksid seda ise kasutada. Ma arvan, et see kuluks ära. 

Liivi Lindemann: Minul ei ole selle vastu midagi. Küsimus tekib nende kohta, kellel on lasteaias 
rohkem lapsi. Kas see läheks pere peale või rühma peale? 

Gerda Ivaškevitš:  Mina teeks ikka lapse kohta. Me küsime ju tegelikult ainult aastas. Seda võib ju 
ajatada. 

Liivi Lindemann: Hoolekogu saab sügisel vastava üleskutse teha. 

Kaie Toobal: See on väga tore, et selline ettepanek lastevanemate poolt tuli. Sügav kummardus 
neile.  

Liivi Lindemann: Sügisel ka juba rääkisime, et meie lasteaed on liitunud Ettevõtliku Kooli 
programmiga. Kuna me niikuinii ettevõtlikult toimetame, siis võiks osaleda selles programmis. Me 
lihtsalt ei ole seda nö teadvustanud ja kirja pannud. Peame täitma vastavas keskkonnas edupeegli, et 
edaspidi märgist saada. 

Kaie Toobal: Selleks peab olema keegi eestvedaja organisatsioonis sees, kes juhib tähelepanu, võtab 
vahepeal kokku, arutab ja hoiab seda motivatsiooni üleval. See on terve meeskonna töö. Siis on seda 
kõike lihtsam teha.  Olen teinud ka lasteaia pidaja juures selgitustööd, et lasteaed peab ise otsustama, 
millise programmiga ta liitub. Ei saa olla  nii, et kõik kõikidele sobib. 

Liivi Lindemann: Eesmärk ei ole ju see märgis, vaid et seda tegelikult tehakse. Sellega me siis 
vaikselt tegutseme. Tasuta koolitused on läbitud, ei ole teada, kas programm ka edaspidi rahastuse 
saab. Algmaterjalid on olemas ja nendega saab edasi minna. Nii me siin tegutseme. Ja ei saa öelda, et 
seda oleks vähe. 



Kaie Toobal: Ma arvan, et Olustvere lasteaed ongi natuke teistmoodi lasteaed heas mõttes. 
Tagasiside lastevanemate poolt on väga positiivne. Kiidetakse nii juhti kui ka meeskonda, lasteaia 
õhkkonda.  

Gerda Ivaškevitš:  Ma olen ka sellega nõus. Ja lastevanemate poolt ka – meil on imelised 
lapsevanemad.  

Liivi Lindemann: Ma olen väga tänulik oma töötajatele. Tublid ja väga mõistlikud inimesed.  

Kaie Toobal: Mina olen küll rahul sellega, et Olustveres juhib Liivi (Lindemann) nii kooli kui 
lasteaeda. Aitäh Sulle! 

Liivi Lindemann: Igapäevane rõõm on see, et rühmameeskond töötab koos, südamega asja juures. 
Aitäh õpetajatele! Aitäh lapsevanematele! 

Etta Sakkis: Kas õhtust söögiaega saaks teha kell 15.30? Näiteks kasvõi alates maist. 

Gerda Ivaškevitš:  Mina pooldan ka seda. Korra meil oli juttu sellest, aga Potsataja rühm ütles, et 
nad ei saa selleks ajaks valmis. 

Liivi Lindemann: Esmaspäeval on meil koosolek ja räägime. 

Kea Ruht: Ma arvan, et see on võimalik. 

Liivi Lindemann: Räägime kokaga asjad läbi ja teavitame lapsevanemaid. 
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